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Milé spoluobčanky, milí spoluobčané,

nacházíme se v závěru roku, blíží se vánoční svátky. To 
je doba, kdy trávíme více času se svými blízkými, vzpo-
mínáme na milované, kteří nás již opustili, ale také doba, 
kdy se zamýšlíme, co v právě končícím roce vyšlo a co 
nikoliv. 

Podrobnější bilanci letošního roku přinášíme na jiném 
místě zpravodaje. Zde tak pouze připomenu, že letoš-
ní rok byl poměrně náročný. Městský obvod realizoval in-
vestice do budov v  majetku (školní budova, Sládečko-
va BD Sládečkova), provedl rekonstrukci školního hřiště 
u základky, opravil zase několik silničních povrchů, reali-
zoval další etapu rekonstrukce hřbitova (plot, parkovací 
plochy), dále obohatil sportovní park na konečné a reali-
zoval celou řadu dalších menších oprav našeho majetku.

Také v oblasti kultury a volnočasových aktivit došlo k vý-
znamnému oživení po covidové pauze, kdy většina akcí 
byla z důvodu vládních restrikcí zrušena. V letošním roce 
tak po tříleté pauze proběhl konečně MichalFest, moh-
li jsme uspořádat Pálení čarodějnic, které mělo rekordní 
účast a v průběhu léta jsme uskutečnili i letní koncerty či 
hojně navštívené letní kino na hasičské zbrojnici. 

Ze všech věcí, které se podařily, mám velkou radost 
a pevně věřím, že vy také. V září proběhly volby, kde jste 
si zvolili své zástupce do zastupitelstva. A i když letošní 
atmosféra před volbami byla o poznání hustší než v mi-
nulosti, věřím, že my všichni, kteří jsme získali vaši důvě-
ru, uděláme společně maximum pro to, aby se Michál-
kovice v následujícím období zase posunuly o kus dále.

Velice rád bych poděkoval na tomto místě všem, kteří 
se spolupodíleli na práci pro občany: členům zastupitel-

stva, výborů a komisí, zaměstnancům městského obvo-
du a jeho organizací, dobrovolníkům, hasičské jednotce, 
spolkům. Na závěr bych vám všem chtěl popřát spokoje-
né prožití vánočních svátků a hodně zdraví, štěstí, úspě-
chů, pohody, lásky a životní energie v roce 2024. 

Martin Juroška
váš starosta 

Vánoční slovo starosty
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Zastupitelstvo městského obvodu se sešlo ke svému 
druhému zasedání 24. listopadu 2022. Na program 
zastupitelstva byly zařazeny zejména majetkoprávní 
úkony a také návrh nového jednacího řádu. 

Bytové domy Kasalického – 

vypořádání spoluvlastnictví

Nejdůležitějším majetkoprávním materiálem byl ná-
vrh na uzavření dohody o zrušení a vypořádání spolu-
vlastnictví se Stavebním bytovým družstvem NH. Jed-
ná se o  vypořádání společného vlastnictví bytových 
domů poblíž Dolu Michal. Ty byly v minulosti vystavě-
ny na základě smlouvy o majetkovém sdružení mezi 
městem a družstvem. 

Nájemní byty zde byly přidělovány jen členům druž-
stva, kteří složili fi nanční prostředky a  stali se druž-
stevníky. Družstvo pak sdružilo tyto prostředky s pro-
středky města a z těchto fi nančních prostředků byly 
tyto bytové domy na pozemcích města postaveny. 
Město resp. městský obvod vlastní většinový podíl 
o velikosti ideálních 739/1000 a zbytek patří družstvu 
zastupujícímu nájemce bydlící v daných bytových do-
mech. 

Dle smlouvy o  sdružení uzavřené mezi městem 
a družstvem v roce 2003 je povinností družstva za-
jistit správu, opravy a udržování výše uvedených by-
tových domů na vlastní náklady. Město (městský ob-
vod) nehradí náklady na provoz bytových domů, ale 
ani neinkasuje žádné příjmy z  titulu nájemného. Od 
doby výstavby si vše hradí družstvo resp. sami nájem-
ci. 

S  rostoucím stářím budov bude narůstat potřeba 
oprav a jeví se jako rozumné majetkové sdružení vy-
pořádat. Po vzoru podobných domů na Slezské Ostra-
vě se tak městský obvod dohodl s družstvem, že toto 
vykoupí městský podíl na bytových domech. Druž-
stvo (resp. následně nájemci) se tak stanou po úhra-
dě skutečnými vlastníky bytových domů (resp. bytů). 

V  rámci jednání bylo družstvem přislíbeno, že ná-
jemcům, kteří nebudou moci uhradit cenu najednou, 
bude umožněno splácet ji postupně v podobě zvýše-
ného nájmu. Za vypořádání spoluvlastnického podílu 
obdrží městský obvod částku přes 21 mil. Kč a za po-
zemky pod domy pak necelých 400 tis. Kč.

Někteří zastupitelé nepodpořili prodej s tím, že není 
dobré zbavovat se bytových domů. To je však nepo-
chopení celé situace. V  tomto případě se nejedna-
lo o  prodej bytového domu, ale o  vypořádání, kdy 
si obrazně nájemci v minulosti koupili část majetku 
a nyní si dokoupí její další část tak, aby bytové domy 
(byty) měly jasného jednoho vlastníka. „Byl bych tím 

Ze zasedání zastupitelstva

posledním, kdo by podpořil prodej obecního bytové-
ho domu,“ sděluje k tomu starosta Juroška a dodává: 
„…ostatně jedním z  prvních rozhodnutí zastupitel-
stva po mém nástupu do funkce bylo zrušení tzv. Zá-
sad pro prodej obytných domů, nebytových prostorů 
včetně zastavěných případně funkčně souvisejících 
pozemků z  vlastnictví statutárního města Ostravy, 
svěřených městskému obvodu Michálkovice. Tyto zá-
sady byly přijaty zastupitelstvem v roce 2008 a ne-
být změny ve vedení obvodu po volbách v roce 2010, 
asi bychom už žádné obecní bytové domy neměli.“  

Směny pozemků a záměry prodat 

a svěření pozemků do správy

Zastupitelstvo projednalo také další různorodé majet-
koprávní úkony. Šlo např. o směnu pozemků, kdy z ně-
jakého důvodu byla veřejně přístupná cestička uží-
vána občany ve vlastnictví soukromé osoby a  hned 
vedle byl stejný pásek země uprostřed oploceného 
pozemku této soukromé osoby naopak ve vlastnictví 
obce. Jednalo se tedy o nápravu stavu. 

Jednací řád

Zastupitelstvo se rovněž zabývalo přijetím nového 
jednacího řádu, vzhledem k  tomu, že před jednáním 
uplatnil zastupitel Kubáň celou řadu návrhů na změny, 
sedli si zástupci jednotlivých klubů ještě před samot-
ným zasedáním, aby jeho návrhy prošli a vydiskutova-
li ještě před jednáním zastupitelstva. Po  vydiskutování 
jednotlivých návrhů byly některé zapracovány a  ně-
které vzaty panem zastupitelem zpět. Výsledkem pak 
bylo poměrně hladké projednání jednacího řádu, který 
je nově přehlednější, neobsahuje zbytečná ustanovení 
a chrání v přiměřené míře práva opozice a přitom ob-
sahuje pojistky proti zneužívání této ochrany. 
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Dne 23. listopadu 2022 zemřel dlouhole-
tý starosta michálkovických dobrovolných 
hasičů pan Jaroslav Čapča. 

Vykonával funkci starosty dlouhých 25 let, 
a sice od roku 1973 do roku 1998. Poté byl 
zvolen čestným starostou. S panem Čap-
čou jsme se naposledy rozloučili v  úte-

rý 29. listopadu v Husově sboru. Na jeho poslední ces-
tě ho doprovodila i hasičská auta se zapnutými sirénami. 
Pohřbu se kromě zarmoucených rodinných příslušníků 
a přátel zesnulého účastnili představitelé michálkovické-
ho hasičského sboru, městského obvodu Michálkovice, 
dobrovolní hasiči z některých dalších ostravských sborů 
dobrovolných hasičů a zástupci družebních sborů z Dol-
ní Bečvy a Warszowice. 

Zemřel dlouholetý starosta michálkovických hasičů 

pan Jaroslav Čapča

Dne 22. listopadu realizovala Jednota Československé 
obce legionářské Ostrava I za fi nanční podpory Minis-
terstva obrany České republiky autobusový zájezd pro 
osmáky Základní školy U Kříže Ostrava-Michálkovice, 
a to do Areálu československého opevnění Hlučín-Dar-
kovičky. 

Pod několika metry železobetonu pěchotního srubu 
MO-S 19 „Alej“ na ně čekal poutavý výklad vedoucího 
areálu Petra Adamuse o historii pevností, zbudovaných 
ve 30. letech minulého století k obraně Československa 
před hrozbou sousedního nacistického Německa. 

V  průběhu prohlídky se seznámili jednak s  konstruk-
cí a výzbrojí těchto unikátních staveb, které lemují naše 
hranice, jednak se životem jejich posádek, jež před více 
jak osmdesáti lety čekaly v  nepohodlí, chladu, přítmí 

a vlhku svých pevností na rozkaz k obraně republiky. Ten 
nikdy nepřišel, což však neznamená, že by hraničáři své 
poslání nesplnili. 

Příkladem za všechny byl michálkovickému žactvu Ja-
roslav Švarc. Budoucí příslušník paravýsadku Tin a jeden 
ze sedmi padlých hrdinů boje v pražském kostele sv. Cy-
rila a Metoděje 18. června 1942 totiž sloužil na soused-
ním srubu MO-S 18 „Obora“. K němu se školní zájezd ná-
sledně také vydal. 

Poslední zastávkou mu pak byly ruiny objektu MO-S 17 
„Štipky“, vyhozeného do vzduchu nedlouho po skonče-
ní druhé světové války. Z  jeho trosek si mladí návštěv-
níci mohli udělat představu o  mohutnosti a  odolnosti 
opevnění, které do dnešních dnů zůstává obdivuhodnou 
technickou památkou a také trvalou připomínkou tragic-
ké etapy našich novodobých dějin.

Zájezd do Areálu čs. opevnění Hlučín-Darkovičky

Martin Lokaj
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V souladu s § 4a zákona č. 46/2000 Sb., 
o právech a povinnostech při vydávání pe-
riodického tisku a o změně některých dal-
ších zákonů (tiskový zákon), je v této rub-
rice poskytnut přiměřený prostor pro 
uveřejnění sdělení, které vyjadřuje názory 
členů zastupitelstva územního samospráv-
ného celku týkající se tohoto územního sa-
mosprávného celku. 
Názory zde zveřejněné nemusí být v  sou-
ladu s  názory redakce či vedení městské-
ho obvodu.

Hned od úvodu pracujeme 

pro občany Michálkovic

Dne 24. 11. proběhlo zastupitelstvo obvo-
du (ZMOb), tentokráte již pracovní, ale 
s  výrazně menší účastí veřejnosti. Dů-
vodem může být i  to, že díky našemu vi-
deozáznamu již mohou občané sledovat 
ZMOb z pohodlí domova a v čase, kdy jim 
to vyhovuje. Ještě před samotným zasedá-
ním zastupitelů jsme s  kolegy z  MODER-
NÍ OBCE inicio vali úpravu návrhu jednací-
ho řádu ZMOb, aby byl více transparentní 
a umožnil např. větší prostor pro rozpravy 
zastupitelů i občanů k materiálům. Na zá-
kladě široké shody se to povedlo. Dále pro-
běhla věcná diskuse ohledně prodeje byto-
vých domů na ul. Kasalického. V této věci 
se osobně neztotožňuji s názorem většiny 
zastupitelů, kteří zvedli ruku pro prodej po-
dílu města/obvodu (75 %). Osobně si mys-
lím, že obec by měla usilovat o rozšiřování 
svého bytového fondu, aby např. měla ná-
stroj pro aktivní moderaci a podporu oby-
vatel na svém území. Pravdou ale zůstává, 
že problematika tohoto objektu se vlekla 
roky, a pakliže je prodej podílů města/ob-
vodu v souladu s názorem obyvatel domů 
(jejich písemné stanovisko nebylo k dispo-
zici), je ukončení otázky ohledně uspořá-
dání vlastnických vztahů žádoucí. Prodejní 
cena přes 21 mil. Kč by dle sdělení p. sta-
rosty měla skončit v rozpočtu obvodu, tak 
se společně s vámi těšíme, jaké návrhy na 
efektivní využití této sumy nám vedení ob-
vodu předloží. Kromě rozpravy ke kanali-
zaci v obvodu bylo otevřelo i téma nelep-
šící se pocitové bezpečnosti v obvodu. Na 
základě této rozpravy pan starosta přislíbil 
svolání „pracovní skupiny“ k problematice 
bezpečnosti obecně. Zde předneseme ná-
vrhy na prověření možností opatření, mimo 
jiné i z našeho volebního programu. Mějte 
klidný adventní čas a těším se na případné 
osobní shledání, ať už v rámci jednotlivých 
akcí pořádaných obvodem, nebo třeba na 
prosincovém zasedání zastupitelstva.

Ing. David Kubáň

Připomínka dne veteránů

v Michálkovicích
V neděli 13. listopadu se uskutečnila bohoslužba a pietní shromáždění 
u příležitosti dne veteránů. Po bohoslužbě a položení květin v Husově 
sboru následovalo položení kytic u pomníku obětem PRVNÍ SVĚTOVÉ 
VÁLKY. A poté proběhl krátký a velmi pěkný koncert. 

Akce se zúčastnili zástupci obce starosta Martin Juroška a místosta-
rosta Vladimír Kozel.

Názory zastupitelů
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Jakož i  v  jiných letech přinášíme i  letos 
pro čtenáře Michálkovického zpravodaje 
přehled o aktivitách městského obvodu, 
které směřovaly k vylepšení života obča-
nů našeho městského obvodu.

Investiční akce 

V letošním roce pokračovala rekonstruk-
ce veřejného pohřebiště, která zahrno-
vala rekonstrukci parkoviště u  hlavního 
vstupu na hřbitov, rekonstrukci odstav-
né plochy u vstupu od MŠ, včetně nové-
ho nájezdu a stání pro kontejnery a nové 
oplocení kolem velké části hřbitova. Ná-
klady na rekonstrukci v letošním roce či-
nily cca 3.032 tis. Kč, z toho dotace statu-
tárního města Ostravy činila 2.300 tis. Kč.

I v  letošní roce jsme investovali do spor-
tovně-volnočasového areálu za točnou. 
Proběhla výstavba chodníčků a  schodů 
spojujících horní a  dolní část areálu, in-
stalace nerezových skluzavek, instalace 
trampolín, dvou stylových betonových le-
hátek, tří betonových sedaček, betono-
vých odpadkových košů a  provozního 
řádu pro spodní část areálu. Byla realizo-
vána i výsadba dřevin ohraničujících areál. 
Připravujeme projekt na rozšíření množ-
ství hracích prvků pro menší děti ve formě 
balančních prvků a také chceme areál do-
plnit o vhodnou výsadbu. V letošním roce 
činily náklady na sportovně-volnočasový 
areál cca 1.783 tis. Kč, z toho dotace sta-
tutárního města Ostravy činila 336 tis. Kč.

Byla provedena rekonstrukce víceúčelo-
vého sportovního hřiště u ZŠ U Kříže za 
cca 1.389 tis. Kč (zahrnuje retoping běžec-
ké dráhy a nový povrch z umělého trávní-
ku), z toho dotace statutárního města Os-
travy činila cca 1.250 tis. Kč. 

V  areálu školy byla provedena výstav-
ba nového workoutového hřiště s  různý-
mi prvky na cvičení celého těla. Náklady 
činily cca 900 tis. Kč, z toho dotace sta-
tutárního města Ostravy činila necelých 
800 tis. Kč. 

V  suterénu bytového domu na ulici Slá-
dečkově byla realizována hydroizolace 
a  pořízení nových sklepních kójí. Bytový 
dům byl v  rámci této investiční akce za-
teplen. Náklady činily 3.100 tis. Kč, z toho 
dotace statutárního města Ostravy činila 
cca 2.480 tis. Kč.

Byla provedena výměna oken ve škol-
ní  budově užívané Bezpečnostně právní 
akademií. 

Dokončen byl projekt na výstavbu byto-
vého domu pro seniory a bylo vydáno sta-
vební povolení, které nabylo právní moci 
dne 26. 10. 2022.

Opravy v bytových domech

Byly realizovány opravy v bytových do-
mech ve výši necelých 600 tis. Kč, např. 
nové podlahy v bytech na ulici ČSA 104, 
Bláhova 3, Sládečkova 92, nové zvon-
ky a  oprava HUP na ulici Sládečkova 
92, oprava části střešní krytiny a  nová 
elektroinstalace v  bytě na BD Radnič-
ní, výměna podružných vodoměrů, nové 
omítky a obklady v kuchyni v bytě na uli-
ci Bláhova 3 a další.

Dalších více než 0,5 mil. Kč bylo vynalo-
ženo na výměnu plynových kotlů a souvi-
sejících prací, opravy kotlů, výměny boj-
lerů apod. Na drobné opravy prováděné 
údržbou městského obvodu, jako je vy-
bavení novými sušáky na prádlo, nové ku-
chyňské linky, výměna podlahové krytiny, 
bylo vynaloženo necelých 80 tis. Kč. 

Opravy místních komunikací

Oprava povrchu místních komunikací 
úseky Kamarýtovy, Radniční – Michalské 
náměstí, dva úseky na Petřvaldské, Klej-
chova byly provedeny za celkovou část-
ku necelých 3,6 mil. Kč. Z rozpočtu měs-
ta Ostravy bylo poskytnuto 1.580 tis. Kč, 
zbytek hradil městský obvod Michálko-
vice.

Byly provedeny rovněž úpravy spočíva-
jící v  odvodnění části ulice Petřvaldské 
pomocí příčných odvodňovacích žlabů, 
které zamezí vymývání hlubokých děr na 
okrajích komunikace. 

Na opravy výtluků (např. na ulicích Le-
chova, Bláhova, Panská, Na Vršku, Košic-
ká, Obecní, Gogolova, U Kříže) bylo vy-
naloženo necelých 300 tis. Kč.

Byla provedena oprava chodníku u vstu-
pu do bytového domu na ulici ČSA 100 
a 120.

Byla rozšířena zpevněná plocha pro par-
kování aut vedle BD Sládečkova. 

Školství 

Základní škole byl poskytnut účelový 
příspěvek na spolufi nancování pracovní 
pozice sociálního pedagoga.

Městským obvodem byl zorganizován 
pětidenní ozdravný pobyt předškolních 
dětí s rodiči, který byl celý hrazen z roz-
počtu městského obvodu.

Byl poskytnut příspěvek 30 000 Kč na 
fi nancování dopravy předškoláků na pla-
vecký výcvik.

Služby občanům a bezpečnost

Radnice zakoupila pro Michálkovice cel-

kem 15 ks tísňových tlačítek (Senior li-
nek) a  ve spolupráci s  Městskou policií 
Ostrava je provozována tato služba k za-
jištění bezpečí našich seniorů. 

I nadále byla poskytována služba Senior 
taxi, sociální pracovnice vystavila v tom-
to roce 27 nových průkazů. Senioři se 
mohou díky této službě dopravit pouze 
za 25 Kč na potřebná místa a instituce.  

Od prosince tohoto roku nabízíme pro 
seniory dovoz stravy ze základní ško-
ly v  ceně 75 Kč oběd. Dovoz a  donáš-
ka jsou fi nancovány z  rozpočtu Michál-
kovic. 

Do výměny svislého dopravního znače-
ní na různých komunikacích v městském 
obvodě vč. nástřiku vodorovného DZ 
bylo investováno cca 100 tis. Kč.

Na konečné trolejbusu byl umístěn ban-
komat tak, aby občané měli možnost vy-
brat si své peníze přímo v Michálkovicích.

Veřejné budovy a nebytové prostory

Byla provedena výměna mincovního 
zámku ve vstupních dveřích veřejné-
ho WC na konečné trolejbusů a  výmě-
na vstupních dveří v budově občerstvení 
a veřejného WC na konečné trolejbusu.

Sanační práce a  oprava vstupu do 
knihovny vč. výměny vstupních dveří.

Péče o veřejná prostranství

Po pořízení pozemků byly provedeny 
komplexní sadové úpravy před vstupem 
do NKP Důl Michal.

Byla rovněž provedena výsadba okras-
ných květinových záhonů při vstupu do 
parku.

Bylo realizováno frézování pařezů po vy-
kácených nemocných a přestárlých stro-
mech u Dolu Michal na Michalském ná-
městí ve sportovním areálu a  dalších 
lokalitách.

Opravy dětského hřiště na Michalském 
náměstí si vyžádaly cca 50 tis. kč.

Kultura

Po letech, která byla v důsledku covido-
vých restrikcí poněkud hubenější, byl le-
tošní rok zase plný kulturních akcí. Měst-
ský obvod zorganizoval multižánrový 
festival MichalFest, Michálkovické pá-
lení čarodějnic, Michálkovické strašení, 
příměstský tábor pro děti, Michálkovic-
ké léto pro děti, letní koncerty, letní kino, 
dva tematické zájezdy seniorů, setkání 
s  jubilanty, slavnostní vítání nových ob-
čánků Michálkovic a další akce.

Bilance roku 2022
Martin Juroška, starosta, Vladimír Kozel, místostarosta 
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Palačinky asi všichni moc dobře znáte. Jsou oblíbené hlav-
ně u dětí, ale často jimi nepohrdnou ani dospělí strávníci. 
Většinou se připravují ve sladké variantě, ale mohou být 

i slané. Na talíři je obvykle servírujeme v podobě stočených 
roliček nebo překládaných motýlků, ovšem i z palačinek se 
dají vytvořit kreativní díla.
Zřejmě toto bylo mottem organizátorů 1. ročníku kulinářské 
soutěže s názvem Palačinkový kulinář. Celou akci uspořáda-
lo Středisko volného času v Ostravě a vše se odehrálo v so-
botu 26. listopadu 2022.
Bylo možné soutěžit v rámci skupin nebo jednotlivců a úko-
lem bylo z  již předem připravených palačinek udělat po-
krm, který překvapí nejen svou chutí, ale i vzhledem. A to 
vše hodnotila tříčlenná porota. Do této neobvykle soutěže 
se zapojily také tři žákyně z 3. oddělení ze Školní družiny při 
ZŠ U Kříže 28 v Ostravě-Michálkovicích. 
V rámci kategorie skupin dvě dívky připravily z palačinek 
adventní věnec a mezi jednotlivci zase jedna žákyně z nich 
vytvořila vánoční stromeček. Porotu jejich nápady, ovlivně-
né adventním časem, ohromily a v těchto svých katego riích 
se zaslouženě umístily na 1. místech. Odměnou jim za to 
byly pěkné dárky, zajímavé kulinářské zkušenosti, ale také 
možnost si pak společně na všech palačinkách pochutnat.
Děvčata se již nyní těší na další ročník a doufají, že se k nim 
připojí i  jiní malí odvážní kuchtíci, kteří se nebojí i s doce-
la obyčejným jídlem experimentovat a povýšit ho na umě-
lecké dílo.

Palačinky

Z knihovny
Ivana Timková a Martina Dolasová

Velmi zajímavou akcí byla beseda se speleologem 
Josefem Wagnerem. To by vám jistě potvrdili všichni 
zúčastnění – předmětem besedy byly vzácné jeskyně 
na Krymu či jeskynní systémy na světě. Došlo i na po-
vídání o Beskydech. Pan Wagner napsal několik knih, 
jednu z nich budeme mít v příštím roce i v našem kni-
hovním fondu.

S Annou Lachetovou jsme se vydali na vzdálený Ma-
dagaskar, který patří mezi nejchudší země, a přesto 
jsou tam lidé usměvaví a vstřícní. Paní cestovatelka 
nám nabídla další destinace, které navštívila, takže 
v příštím roce se můžeme opět těšit na setkání.

Se Silvií Strachovou Zelinovou jsme v půlce listopa-
du dělaly adventní věnce, celá knihovna voněla jehli-
čím a všichni zájemci si odnesli krásný, vlastnoručně 
vyrobený věnec. Moc děkujeme za odborné vedení 
a cenné rady.

Děkujeme místnímu úřadu za dlouholetou fi nan-
ční podporu, díky níž můžeme besedy uskutečňo-
vat a dokupovat knihy do knihovního fondu. Poděko-
vání patří i za vyměněná okna. Děkujeme také všem, 
kteří s námi léta spolupracují a pomáhají nám různý-
mi způsoby. Oceňujeme, že dva čtenáři jsou našimi 
sponzory, díky kterým jsme mohli koupit další nové 
knihy.

Těšíme se s vámi na další rok s knihovnou, hezké Vá-
noce v klidu a pohodě s čtivou knihou vám přejí kni-
hovnice.



7

Kdy probíhá volba?

První kolo prezidentských voleb proběhne 13.–14. ledna 
2023. V případě, že v něm nebude prezident zvolen, čeká 
nás druhé kolo ve dnech 27.–28. ledna. 
Podle zákona se volby konají vždy v  pátek od 14 do 22 
a v sobotu od 8 do 14 hodin.

Kde budou volby probíhat?

Volby prezidenta republiky budou probíhat v  Kulturním 
domě Michálkovice, kde mají své sídlo oba volební okrsky.

Volební lístky pro první kolo

Nejpozději tři dny před začátkem voleb dostane každý 
volič do schránky ve svém trvalém bydlišti obálku s hla-
sovacími lístky. Pro každého kandidáta je jeden lístek. Hla-
sovací lístky si může volič vyžádat i  v  samotné volební 
místnosti.

Volební lístky pro druhé kolo

Pokud nebude prezident zvolen v prvním kole, koná se ve 
výše uvedeném termínu kolo druhé, na toto druhé kolo již 
neobdržíte volební lístky domů, ale budou vám vydány až 
ve volební místnosti.

Jak volba probíhá?

Volič po příchodu do volební místnosti prokáže okrskové 
volební komisi svou totožnost a státní občanství České re-
publiky platným občanským průkazem nebo platným ces-
tovním, diplomatickým nebo služebním pasem České re-
publiky anebo cestovním průkazem. Posléze musí vstoupit 
do prostoru vyhrazeného pro úpravu lístků a zde vloží vy-
braný hlasovací lístek do úřední obálky, kterou mu vyda-
la volební komise. Platný je pouze lístek vložený do této 
úřední obálky. Pro platnost hlasů je nezbytné vložit do 
úřední obálky pouze jeden hlasovací lístek. 

Hlasování do přenosné volební schránky

Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních 
nebo rodinných důvodů obecní úřad a ve dnech voleb okr-
skovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo vo-
lební místnost. V takovém případě okrsková volební komi-
se vyšle k voliči 2 své členy s přenosnou volební schránkou, 
úřední obálkou a hlasovacími lístky.

Voličský průkaz

Pokud se volič v době voleb nachází mimo trvalé bydliště 
a chce se voleb zúčastnit, musí si s předstihem vyřídit vo-
ličský průkaz.

Prezidentské volby – malá volební kuchařka
Martin Juroška, starosta

Kontakty

Olga Weissová voličské průkazy, žádost o hlasování do přenosné volební urny
 (před dnem konání voleb) 599 415 109

Okrsek 7001 Hlasování do přenosné volební urny (žádost v den voleb) 720 735 287

Okrsek 7002 Hlasování do přenosné volební urny (žádost v den voleb) 606 664 650

Vymezení volebního okrsku č. 7001: 
ulice Besední, Binarova, Bláhova, Bolkova, Čihalíkova, Dolasova, Dr. Polacha, Gogolova, Holandská, Hukvaldská, Char-
vátova, Chleborádova, Kamarýtova, Kavalova, Klejchova, Legerova, Lechova, Lesní, Listová, Liškova, Mezi  Zahradami, 
Mrazná, Na Větérce, Na Vršku, Obecní (č. domu 64/15, 912/23), Panská, Petřvaldská, Píseckého, Polákova, Příkop-
ní, Rad vanická, Rajská, Sedenina, Skřivánčí, Sládečkova, Slunná, Smíškova, Studničkova, Šiškinova, U Hrušky, U Vody, 
V Nálesí, Violina, Vrublova, Východní.

Vymezení volebního okrsku č. 7002: 
ulice Boháčova, Briketářská, Československé armády, Ferdinandská, Kasalického, Mezi Keři, Michalské náměstí, Na 
Svém, Obecní (č. domu 86/1, 14/3, 126/5, 503/7), Pavelská, Petrská, Pod Kaštany, Radniční, Rychvaldská, Slámova, 
Štěpničkova, Tvrdého, U Kříže, U Pošty, Vojtěšská, Zvoníčkova, Župní.

Jako tradičně přinášíme informace o tom, jak, kdy a kde volit v rámci 
prezidentských voleb, které nás v lednu tohoto roku čekají. 
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Ve volbách si občané vybrali svých nových patnáct 
zástupců. Mnoho zastupitelů bude navazovat na 
svou předešlou práci, ale jsou mezi nimi i nováčci. 
Pojďme si představit patnáctku zastupitelů.

Zastupitelé zvolení 

za Volbu pro Michálkovice

Ing. Martin Martin Juroška, Ph.D.

Znovuzvoleným starostou je doktor 
Martin Juroška. V michálkovickém za-
stupitelstvu pracuje již od roku 2002. 
Po dvou obdobích, kdy vykonával 
funkci řadového člena zastupitelstva, 
se v roce 2010 stal starostou. Původ-
ní profesí je vysokoškolským učitelem 
ekonomie. Vysokoškolskou kvalifi ka-

ci získal v  oboru veřejné správy, veřejných služeb, re-
gionálního rozvoje. Doktorát získal v oboru „Ekonomic-
ká teorie“. Jeho cílem je pracovat dále na naplnění vizí, 
které představila Volba pro Michálkovice ve svém voleb-
ním programu.

Ing. Tomáš Goj

Tomáš Goj je stavebním inženýrem 
a desetiletí pracoval na větších i men-
ších stavbách. Ve své práci pro náš 
městský obvod se dosud zaměřo-
val zejména na problematiku staveb-
ních oprav a investic. A na tomto poli 
se chce angažovat i nadále. Je členem 

rady a předsedou hlavní inventarizační komise. Jeho cí-
lem je i  v  tomto volebním období prosadit co nejvíce 
z programu vítězné strany Volba pro Michálkovice.

Mgr. et Mgr. Petra Jurošková

Petra Jurošková je známa zejména 
jako hlavní organizátor akcí pro děti 
a mládež, které v Michálkovicích zajiš-
ťuje městský obvod. Byla a bude i na-
dále předsedkyní komise pro kultu-
ru a  volný čas. Pracuje jako učitelka 
a  k problematice mládeže má blízko. 

V novém volebním období se kromě organizace kultur-
ních, společenských a volnočasových akcí chce zaměřit 
rovněž na problematiku bezpečnosti. Jejím cílem je pro-
sazovat program Volby pro Michálkovice.

Petr Polach

Petr Polach je zkušeným zastupitelem. Jeho životopis 

i bohaté profesní zkušenosti činí hlav-
ním předmětem jeho zájmu proble-
matiku dopravy a  bezpečnosti. V  mi-
nulosti byl předsedou komise, která 
se zabývala uvedeným tématem. Plá-
nuje také přiložit ruku k dílu v oblas-
ti kulturního a  volnočasového živo-
ta v městském obvodu. Jeho cílem je 
prosazovat program Volby pro Michál-

kovice, který ve volbách získal největší podporu. Bere to 
jako velký závazek.

František Bolfík

Dlouholetým členem zastupitelstva 
je František Bolfík. Dlouholetý aktiv-
ní člen místního hasičského spolku se 
při své práci v zastupitelstvu zaměřu-
je zejména na problematiku rozpočtu, 
pomoc při organizování akcí. V novém 
volebním období se chce věnovat pro-

blematice aktivního života seniorů v Michálkovicích.

Martin Szwejda

Nejmladším zastupitelem Volby pro 
Michálkovice je Martin Szwejda. Je 
současně předsedou kontrolního vý-
boru a chce se naplno zapojit do rea-
lizace programu Volby pro Michálkovi-
ce také v dalších oblastech, jako jsou 
bezpečnost, doprava, sport a  tělový-

chova. Je aktivním členem Sboru dobrovolných hasičů 
v Michálkovicích. 

Zastupitelé zvolení 

za sdružení Nezávislí pro Michálkovice

Ing. Vladimír Kozel 

Je již zkušeným místostarostou, kte-
rý usiluje o  všestranný rozvoj měst-
ského obvodu a  naplnění svého vo-
lebního programu sdružení „Nezávislí 
pro Michálkovice“. V zastupitelstvu Mi-
chálkovic je od roku 2006 a  od roku 
2010 vykonává funkci místostaros-

ty městského obvodu. Vystudoval střední průmyslovou 
školu elektrotechnickou a  vysokoškolské vzdělání zís-
kal v oboru ekonomika průmyslu. Řadu let pracoval ve 
vedoucích funkcích ve velkém strojírenském podniku 
a také na stavebním a investičním úseku obecního úřa-
du v Těrlicku.

Představení zastupitelů
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Ing. Věra Bialková 

Ve své účetní fi rmě pracuje nejen s čís-
ly, ale při různorodosti ekonomických 
činností klientů získává další poznatky 
z oblasti hostinské, stavebně montážní, 
bytových družstev, společenství vlast-
níků, maloobchodu a  sociálně-právní 
ochrany dětí. Ve volném čase se aktiv-

ně zapojuje do chodu v NO CČSH v Michálkovicích, aby 
za pomoci dotací postupně zrekonstruovala náš Husův 
sbor, vrátila mu zpět jeho lesk a slávu, jako měl v době 
našich předků. Klid a  rovnováhu získávám při práci na 
zahradě a  kolem svých milovaných včelích princezen. 
V tomto volebním období se chce zaměřit nejen na hru 
čísel v rozpočtu obvodu, ale i na přípravu aktivit pro se-
niory a přípravu kulturních akcí v Husově sboru.

Mgr. David Truhlík 

Povoláním učitel 2. stupně s aprobací 
tělesná a občanská výchova. Od roku 
2016 je součástí pedagogického sboru 
na základní škole v Michálkovicích. Přes 
dvacet let ve svém volném čase aktiv-
ně pracuje v organizaci Placatý kámen, 
která působí hlavně v  Michálkovicích 

a Havířově. Ve své práci se chce zaměřit na volnočaso-
vé a sportovní vyžití pro všechny věkové kategorie, s tím 
spojenou primární prevenci sociálně patologických jevů, 
vzdělávání nejen dětí a mladistvých a zlepšení životního 
prostředí. Je členem kontrolního výboru. V neposlední 
řadě je věrným manželem a otcem dvou dětí.

Zastupitelé zvolení za Michálkovice 2022

MUDr. Pavel Piatkovský 

Michálkovický všeobecný praktický lé-
kař pracující v  zastupitelstvu od roku 
2010 a  již čtvrté volební období také 
jako radní našeho městského obvo-
du. Jeho cílem je stále „vylepšovat“ Mi-
chálkovice jako kvalitní místo pro život. 
Svou práci mimo jiné zaměřuje hlavně 

na oblast kulturních, společenských a volnočasových ak-
tivit a investičních činností s tím spojených. Dále pak na 
rozšiřování potřebných služeb pro seniory a mladé rodi-
ny s dětmi. Je členem fi nančního výboru, inventarizační 
komise a členem školské rady ZŠ Michálkovice.

Eva Ondrušková 

Je dlouholetou členkou zastupitelstva, 
a to již od vzniku samostatného obvo-
du Michálkovice. Je členkou kontrolní-
ho výboru. Pracuje jako ředitelka ma-
teřské školy a její prioritou je vytváření 
podmínek a prostředí k všestrannému 
rozvoji dětí. Spolupracuje s  organiza-
cemi v obci a základní školou a cílem 

je zapojování dětí do společenského a kulturního živo-
ta obce.

Motto:   „Všechno, co opravdu potřebuji znát, jsem se na-
učil v mateřské škole."  Robert Fulghum

 Zastupitelé zvolení za MODERNÍ OBEC

Ing. Petr Mahdal, 

zvolen za MODERNÍ OBEC, člen 
ODS, člen FINANČNÍHO VÝBORU 
při ZMOb. Michálkovice
Zaměření: Pravidelné sledování a  vy-
hodnocování stavu obecních komuni-
kací, na základě čehož bude sestaven 
plán údržby a  obnovy krytů vozovek 

s cílem lepšího získávání fi nančních dotací. Chci se za-
měřit na mapování nezpevněných vozovek, nevyhovují-
cích chodníků a jejich zařazením do plánu oprav a rekon-
strukcí. Řešení vztahů řidič x cyklista x chodec, a to pro 
bezpečnou a klidnou dopravu v obci. Kontaktní e-mail: 
pmahdal@michalkovice.ostrava.cz

Ing. David Kubáň, 

zvolen za MODERNÍ OBEC, 
člen ODS
Zaměření: Celkové fungování orgánů 
obce v  souladu s  legislativními pravi-
dly. Financování obce, struktura roz-
počtu a dotace. Dále spolupráce, rozvoj 
obce, investiční akce a jejich procedu-

rální otázky. Kontaktní e-mail:   david@kubanovi.net

Mgr. Jakub Romba, 

zvolen za MODERNÍ OBEC, 
bez politické příslušnosti
Zaměření: Prioritně oblast vzdělávání, 
ať už jde o mateřskou i základní školu. 
Dále estetická úroveň veřejného pro-
storu a dlouhodobý rozvoj obce, včet-
ně rozvoje služeb a občanské vybave-

nosti. Kontaktní e-mail: romba.jakub@gmail.com

Ing. Erik Harajda, 

zvolen za MODERNÍ OBEC, 
bez politické příslušnosti, člen 
KONTROLNÍHO VÝBORU při 
ZMOb. Michálkovice
Zaměření: Prevence kriminality a socio -
patologických jevů, vzdělání, edukace 
a volnočasové aktivity u dětí a mláde-

že. Také bych se rád věnoval realizaci akcí pro veřejnost, 
hlavně pro děti. Zároveň se chci angažovat v otázce cel-
kové bezpečnosti v  rámci obce. Kontaktní e-mail:   eha-
rajda@gmail.com
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Ve druhé polovině listopadu zorganizoval Sbor dobrovolných hasičů Michálkovice spolu s dalšími zapojenými orga-
nizacemi IV. kolo ČHP 2022 - Ostravsko-Beskydské šedesátky. Soutěže se celkem zúčastnilo 755 soutěžících v kate-
goriích mladší dívky, mladší chlapci, starší dívky, starší chlapci. Akce se konala v aletické hale ve Vítkovicích a Ost-
ravu zde reprezentovali mladí hasiči z Heřmanic, Svinova, Nové Vsi a Muglinova. Náš hasičský sbor je zakladatelem 
této akce a jedním z hlavních organizátorů. 

Ostravsko-Beskydské šedesátky
Jan Peterek

Mikulášská nadílka 2022
Více než osmdesát dětí jsme přivítali v  kulturním domě. Po tanečcích a  soutěžích se děti dočkaly příchodu 
Mikuláše, který jim rozdal krásné dárečky.
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Úspěšná rekonstrukce dílen v základní škole, 
fi nancována z dotačního programu IROP.

Z letního koncertu Witch Hammer a Inside 
v areálu hasičské zbrojnice.

MICHÁLKOVICKÝ ZPRAVODAJ • Měsíčník územního správního celku. Vydává statutární město Ostrava, městský obvod Michálkovice, Československé armády 
325/106, 715 00 Ostrava. IČ: 00845451/16. Registrační číslo: MK ČR E 12771. Šéfredaktor: Ing. Martin Juroška, Ph.D., e-mail:  zpravodaj@michalkovice.ostrava.cz; 
Grafi ka: Lucie Petrová, tel.: 607 535 251, tisk MORAVAPRESS, s. r. o. Uzávěrka příštího čísla: 22. 12. 2022.

Svátkem Tří králů vrcholí dvanáctidenní vánoční období. Doma je zvykem od-
strojit stromeček a uklidit vánoční dekorace. Na Tři krále dodnes můžete po-
tkat koledníky. Dříve se za ně převlékaly chudé děti, které se snažily vykoledo-
vat co nejvíc jídla. Když koledníci vešli do domu, zpívali: „My tři králové jdeme 
k vám, štěstí, zdraví přejeme vám. Štěstí, zdraví, dlouhá léta, my jsme k vám při-
šli z daleka…“ Na tříkrálovou koledu také chodili kantoři se svými žáky a někde 
kněz s ministranty i s kostelníkem. Modlili se, zpívali, vykuřovali domy kadidlem, 
kropili svěcenou vodou a na dveře nebo trám psali ochranný nápis K + M + B 
spolu s letopočtem.
V prvních dvou lednových týdnech roku 2023 budete moci i v Michálkovicích 
potkat koledníky v kostýmech tří králů. Otevřený klub pro děti se v lednu za-
pojí ve spolupráci s Charitou sv. Alexandra do této největší dobrovolnické akce 
v republice. Výnos Tříkrálové sbírky z největší části tradičně putuje na pod-
poru lidí v nouzi žijících na území naší republiky. Jde o různé formy pomoci 
pro nemocné, osoby se zdravotním postižením, seniory, matky s dětmi v tís-
ni a další.
Děti vám budou společně i s paní Hankou Václavíkovou přát štěstí, zdraví a po-
koj. Děkujeme, že jim otevřete dveře svého domu a také že se rozhodnete při-
spět jakoukoliv částkou do kasiček koledníků a tím podpořit i činnost Charity.

My tři králové 

jdeme k vám...
Pavlína Špačková 

VZPOMÍNÁME

Dne 28. 11. 2022 by se dožila 65 let 
paní

PAVLA BOLFÍKOVÁ.
Dne 17. 12. 2022 uplynou 4 roky 

od úmrtí.

S láskou vzpomínají manžel 
František, dcera Andrea 

a dcera Nikola s rodinami.
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Vykupujeme
různé starožitnosti, staré věci 

i poškozené, případně 
celé pozůstalosti.
Platíme hotově, přijedeme.

Děkujeme za nabídku.

602 796 422

KOMINICTVÍ
RADOVAN POLAKOVIČ

Pravidelná kontrola spalinových cest
Vložkování, frézování, čištění komínů
a kouřovodů, veškeré další kominické 

práce za nízké ceny!
605 379 799

kominictvi1@seznam.cz

Kalendář akcí

Kulturní dům Michálkovice

pondělky | od 18:00

Cvičení žen

středy | od 9:00

Rehabilitační cvičení

KNIHOVNA

Sládečkova 90 Michálkovice

prosinec | během půjčování

Vyměň a čti

velká knižní výměna

prosinec | během půjčování

Medové perníčky

výstava perníčků manželů 
Bartákových

čtvrtek 12. ledna | od 10.00

Literka

dopolední setkání maminek 
a dětí v knihovně pod vedením 
M. Chalupové

pátek 13. ledna | od 16.00

Lanzarotte

beseda s JUDr. Sylvií Ostřížkovou

pátek 27. ledna | od 16.00

Nepál podruhé

beseda s Davidem a Zdeňkou 
Karkyovými

HUSŮV SBOR 

NO Církve československé husitské 

úterý 20. 12. 2022 | 16:30 hod 

Vánoční koncert žáků 
Waldorfské ZŠ a MŠ Ostrava

OTEVŘENÝ KLUB 

PRO DĚTI A MLÁDEŽ

Provozní doba 

Po–Pá 15:00–18:00

Klub v provozu do 16. 12. 2022

Klub v provozu od 9. 1. 2023

ŠKRABOŠKOVÝ PLES
Městský obvod zve na OBECNÍ 

Sobota 21. ledna 2023 od 19.00 hodin Kulturní dům Michálkovice

K tanci a poslechu hrají

Kanci paní 
nadlesní

Předprodej vstupenek
Kulturní dům Michálkovice
Cena vstupenky 150 Kč
596 231 565, 604 212 296

…možno přijít
 i v maskách

 Zajímavý program

 Skvělé občerstvení 

 Bohatě zásobený bar

 Pěkné výhry

Přejeme pěkné Vánoce 


